
  

  

d’això, i esperen que un dia o altre l’estat espanyol ho faci.  
 
 
El Sr. Josep Serra, Portaveu del Grup Municipal del PDECAT que estan 
plenament d’acord amb les paraules del Sr. Alcalde.  
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet la Moció a votació, que s’aprova per unanimitat dels 
11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
 
 
5.1.2.- Moció de suport i adhesió a la continuïtat minera al Bages. 
 
El secretari que subscriu, llegeix la moció, següent: 
 
“MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS D’ERC, PDECAT I 
PSC DE L’AJUNTAMENT DE CARDONA DE SUPORT I ADHESIÓ A LA 
CONTINUÏTAT  MINERA AL BAGES 
 
 
Atès a la petició dels treballadors en el sentit de conèixer com es gestionarà 
el material sobrant resultant de processar la potassa que es tregui de 
Vilafruns després de la data d’acompliment de la sentència a 30 de juny de 
2017. 
  
Atès que en diferents sessions del Consell d’Alcaldes del Bages s’ha debatut 
sobre la situació de la mineria a la nostra comarca. Els alcaldes consideren 
que l’activitat minera és de vital importància per al territori, per la seva 
repercussió econòmica, però el model de creixement i negoci d’ICL Iberia 
Súria&Sallent ha de ser sostenible mediambientalment, social i 
econòmicament, a més de compatible amb el compliment de la normativa 
ambiental. 
  
Atès que durant aquestes darreres setmanes s’han aprovat mocions de 
suport a la continuïtat de la mineria de potassa en el territori que responen 
a la inquietud expressada pels representants dels treballadors d’ ICL Iberia 
Súria&Sallent, sobre el futur de l’activitat minera en els pobles de la 
comarca. 
 
 
En virtut de tot això, els Grups Municipals d’ERC, PDECAT i PSC de 
l’Ajuntament de Cardona proposen al Ple de la Corporació l’adopció dels 
següents: 
 

ACORDS 
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Primer.- Donar suport a les demanades del territori per afrontar el repte 
d’assegurar la continuïtat minera al Bages, concretament en els municipis 
de Sallent, Súria, Balsareny i Cardona, garantint també que es desenvolupi 
de manera sostenible assumint els costos derivats, amb el compromís ferm 
d'acomplir la normativa mediambiental, que asseguri la sostenibilitat 
econòmica de l’activitat, que garanteixi els llocs de treball actuals i que 
permeti la creació de noves ocupacions relacionades amb el sector tal com 
l’empresa es va comprometre amb la signatura d’un conveni amb la 
Generalitat de Catalunya el passat 13 de novembre de 2015. 
  
Segon.- Comunicar el present acord als representants sindicals d’ICL 
Iberia Súria&Sallent i d’Ercros, als ajuntaments de Balsareny, Cardona, 
Sallent i Súria, al Parlament de Catalunya i al Govern de la Generalitat de 
Catalunya.” 
 
 
Intervencions: 
 
L’Alcalde explica que aquest és un tema que hi batallen des de fa temps i 
continuaran treballant. ERCROS s’ha de replantejar el sistema productiu, 
doncs, creu que l’activitat és rendible.  
 
Van encarregar un informe jurídic, el qual posa de manifest les posicions de 
l’Ajuntament. També estan a l’espera del Pla de Restauració que té que 
presentar ERCROS. No veu que la Generalitat tingui una posició clara al 
respecte d’aquest tema, espera, però, poder arribar a tenir una posició 
comuna amb la Generalitat, per poder exigir a ERCROS el màxim en tots els 
aspectes. 
  
En un primer moment Cardona quedava fora de la Moció, però Cardona 
també existeix i té problemes molt importants que resoldre, per això van 
exigir entrar a la Moció. 
  
Estan treballant per salvar els llocs de treball i que continuï l’activitat 
productiva. No acabar l’explotació a la zona del “cogulló” és una decisió 
judicial. 
  
Els projectes que es puguin fer des del territori han de ser integrals i han de 
contemplar el que es faci a Cardona, en definitiva s’ha de comptar amb 
Cardona si es vol que les coses es facin be.  
 
 
A continuació l’Alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
El Sr. Jordi Casas, Portaveu del Grup Municipal Socialista, diu que hi ha 
molta gent que depèn de la mineria d’una manera o d’un altra. Cal garantir 
la producció de manera sostenible. És de lamentar que la Generalitat no 
estigui al costat de Cardona, tampoc beneficia la problemàtica que està 
patint Sallent. 
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Per tant, el seu Grup es posa a disposició de l’Equip de Govern per fer les 
gestions que siguin necessàries i anar allà on calgui, amb l’objectiu final de 
resoldre aquest greu problema.  
 
 
El Sr. Josep Serra, Portaveu del Grup Municipal del PDECAT diu que el seu  
Grup dóna ple suport a la Moció, i diu que l’Equip de Govern, pot comptar 
amb ells pel que faci falta. Encara que creu que és un tema molt difícil de 
resoldre, pensa que no per això s’ha de deixar de fer pressió allà on calgui.  
 
 
El Sr. Alcalde diu que l’objectiu és seguir treballant i pressionant. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet la moció a votació, que s’aprova per unanimitat dels 
11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
 
 
6.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS.- 
 
No s’ha presentat cap assumpte sobrevingut en aquesta sessió. 
 
 
 
 
7.- PRECS, PREGUNTES I INTERPEL·LACIONS .- 
 
L’Alcalde dóna la paraula als Grups Municipals.  
 
 
Pel Grup Municipal Socialista: 
 
 

1) El Sr. Jordi Casas, Portaveu del Grup Municipal Socialista, demana 
que qui és el responsable del manteniment del Camí Nou, doncs està 
en mal estat . 

 
 
Contesta el Sr. Alcalde, que la responsabilitat del manteniment del camí és 
l’Ajuntament. Pensa que en general el camí està bé, però és veritat que hi 
ha un punt en concret, que quan plou no desaigua be. Això ho volen 
solucionar de forma definitiva.  
 
 
El Sr. Casas, demana si l’empresa que va fer l’obra al Camí Nou, encara està 
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